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Protokół Nr 1/2023 

z posiedzenia Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło  się w dniu 8 lutego 2023 roku o godzinie 15:00  

 

Posiedzenie odbyło się z wykorzystaniem środków porozumiewania  

się na odległość (zdalny tryb obradowania). 

 

W posiedzeniu uczestniczyło siedmiu członków Komisji Edukacji  według 

załączonej listy obecności, która stanowi załącznik do protokołu. 

Pan Andrzej Kowalczys Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie  komisji 

i stwierdził quorum. Poinformował, że projekt porządku został przesłany  

do radnych drogą elektroniczną. 

Przewodniczący Komisji poinformował  członków komisji również, że w dniu  

6 lutego 2023 roku, przesłał propozycję wprowadzenia do porządku dodatkowego 

punktu:  

Przedstawienie informacji na temat sygnałów dotyczących współpracy Dyrekcji 

Szkoły, Samorządu Uczniowskiego oraz Rady Rodziców przy IX Liceum 

Ogólnokształcącym w Gdańsku. Przewodniczący zaproponował wprowadzenie 

jako punktu 7 porządku posiedzenia. 

 

Za wprowadzeniem w/w tematu w punkcie 7, głosowało  jednogłośnie 7 radnych. 

W związku z powyższym Przewodniczący Komisji przedstawił następujący 

porządek posiedzenia komisji:   

 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie składania 

wniosków o przyjęcie do publicznych liceów ogólnokształcących, 

techników i branżowych szkół I stopnia prowadzonych przez Gminę 

Miasta  Gdańska w postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 2023/2024 

– druk nr 1504.  

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

 



2 

 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia 

stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu 

rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców  

do placówki oświatowej w Gminie Miasta Gdańska – druk nr 1515 + 

autopoprawka Prezydenta Miasta Gdańska. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

utworzenia  Zespołu Przedszkolnego – druk nr 1516. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

4. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania  

pomocy w zakresie dożywiania oraz zasad zwrotu wydatków  

za świadczenia udzielane w ramach wieloletniego rządowego programu 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 – druk nr 1522. 

           Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

5. Opiniowanie  projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

programu osłonowego  w zakresie dożywiania na lata 2019 – 2023 – druk 

nr 1523. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

6. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia na rok szkolny 

2023/2024 planu sieci publicznych  szkół podstawowych prowadzonych 

przez Gminę Miasta Gdańska oraz określenia granic obwodów publicznych 

szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska oraz 

inne organy – druk nr 1517. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

7. Przedstawienie informacji na temat sygnałów dotyczących współpracy 

Dyrekcji Szkoły, Samorządu Uczniowskiego oraz Rady Rodziców 

 przy IX Liceum Ogólnokształcącym w Gdańsku. 

 

8. Przedstawienie informacji dotyczącej sytuacji dzieci z Ukrainy  

w placówkach oświatowych w Gdańsku. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  

9. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Edukacji Rady Miasta 

Gdańska za okres od 1 stycznia  do 31 grudnia 2022 roku. 
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10. Przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2023. 

11. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

 

PUNKT 1 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie składania 

wniosków o przyjęcie do publicznych liceów ogólnokształcących, techników  

i branżowych szkół I stopnia prowadzonych przez Gminę Miasta  Gdańska  

w postępowaniu rekrutacyjnym na rok szkolny 2023/2024 – druk nr 1504.  

 

Pan Grzegorz Kryger p.o. Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego Urzędu 

Miejskiego w Gdańsku 

Po  konsultacji z dyrektorami placówek oświatowych chcemy aby w systemie 

rekrutacyjnym, już na pierwszym etapie rekrutacji jak największa liczba uczniów 

swoje miejsce znalazła. Stąd prośba o pozytywne zaopiniowanie projektu 

uchwały. 

Umożliwienie absolwentom szkół podstawowych podczas naboru do szkół 

ponadpodstawowych  na rok szkolny 2023/2024 wyboru więcej niż trzech szkół 

pozwoli kandydatom w sposób bardziej elastyczny przygotować listę 

preferowanych szkół i oddziałów, do których chcieliby uczęszczać. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

OPINIA KOMISJI: 

 Komisja po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały i wysłuchaniu wyjaśnień 

złożonych przez Przedstawiciela Prezydenta Miasta Gdańska  

– 7 głosami „za” jednogłośnie - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

 

PUNKT 2 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia stawki 

za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom 

kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców  

do placówki oświatowej w Gminie Miasta Gdańska – druk nr 1515 + 

autopoprawka Prezydenta Miasta Gdańska. 
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Pan Grzegorz Kryger p.o. Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego Urzędu 

Miejskiego w Gdańsku 

Projekt uchwały z autopoprawką, dotyczy on określenia stawki za  jeden kilometr 

przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów 

przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców do placówki oświatowej  

w Gminie Miasta Gdańska. Jest to proces wyliczania, który wynika wprost  

z przepisów do zeszłego roku. W roku ubiegłym określaliśmy ten zwrot na bazie 

średniej ceny paliwa na stacjach benzynowych w Gdańsku, w zeszłym roku 

zmieniły się przepisy i wraz z pojawieniem rozporządzenia Ministra, który 

określa stawki w zależności od pojemności silnika. Zmiana tej stawki wymusza 

na nas również dostosowanie tych kwot w uchwale. 

Autopoprawka dotyczy samego tytułu uchwały, wprowadzono słowo „szkół”.  

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

OPINIA KOMISJI: 

 Komisja po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały i wysłuchaniu wyjaśnień 

złożonych przez Przedstawiciela Prezydenta Miasta Gdańska  

– 7 głosami „za” jednogłośnie - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

 

PUNKT 3 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie utworzenia  

Zespołu Przedszkolnego – druk nr 1516. 

 

Pan Grzegorz Kryger p.o. Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego Urzędu 

Miejskiego w Gdańsku 

Jest to tradycyjny model przyjęty w naszym mieście zmian w sieci oświatowej, 

która pozwala na jeszcze lepszą jej organizację i lepsze zarządzanie placówkami. 

Środowisko tych placówek zaakceptowało proponowaną zmianę, wynika ona  

z wakatu na stanowisku dyrektora, w tym wypadku z rezygnacji pełnienia funkcji. 

Zgodnie z przepisami możemy połączyć dwie placówki, które znajdują  

się w obwodzie jednej szkoły podstawowej, w tym wypadku są to  Przedszkola  

nr 57 oraz nr 59 połączone Zespół Przedszkolny nr 3. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 
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OPINIA KOMISJI: 

 Komisja po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały i wysłuchaniu wyjaśnień 

złożonych przez Przedstawiciela Prezydenta Miasta Gdańska  

– 7 głosami „za” jednogłośnie - pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

 

PUNKT 4 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podwyższenia 

kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania  pomocy w zakresie 

dożywiania oraz zasad zwrotu wydatków za świadczenia udzielane w ramach 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 

2023 – druk nr 1522. 

 

Pani Agnieszka Chomiuk  Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  

w Gdańsku 

Jest to kolejna porządkująca uchwała ale również podnoszącą kryterium wynika 

ona z tego, że z dniem 1 stycznia 2023 roku nowa uchwała Rady Ministrów, która 

zmienia dotychczasowe kryteria dochodowe dla osób, które o pomoc w ramach 

Rządowego programu  „Posiłek w szkole i w domu”  na lata 2019 – 2023.  

Wprowadza się następujące zmiany: 

- w § 1 wyrażenie „150% do 180%” zastępuje się wyrażeniem „200% do 220%” 

- w § 2 wyrażenie „180% zastępuje się wyrażeniem „220% 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

OPINIA KOMISJI: 

 

Komisja po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały  

oraz wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych  

przez Przedstawiciela Prezydenta Miasta Gdańska, 7 głosami  

„za”, jednogłośnie – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

 

PUNKT 5 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 

programu osłonowego w zakresie  dożywiania na lata 2019 – 2023 – druk nr 

1523. 
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Pani Agnieszka Chomiuk – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  

w Gdańsku 

Ta uchwała wynika ze zmiany kryterium dochodowego. W związku z  tym,  

że zmieniamy kryterium do 220%, jest konieczność zmiany uchwały 

przyjmującej program osłonowy w zakresie dożywiania i ta zmiana dotyczy 

właśnie tego kryterium dochodowego. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

OPINIA KOMISJI: 

 

Komisja po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały  

oraz wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych  

przez Przedstawiciela Prezydenta Miasta Gdańska, 7 głosami  

„za”, jednogłośnie – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

 

PUNKT 6 

Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia na rok szkolny 2023/2024 

planu sieci publicznych  szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Miasta 

Gdańska oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Miasta Gdańska oraz inne organy – druk nr 1517. 

Pan Grzegorz Kryger p.o. Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego Urzędu 

Miejskiego w Gdańsku 

Jest to tradycyjna uchwała sieciowa, wynikająca z zadań gminnych mówi tutaj  

o szkołach podstawowych publicznych oraz nie samorządowych,   działających 

na terenie Miasta Gdańska. Najważniejsze są zmiany obwodów, które następują 

w tej uchwale. Największe dotyczą tych szkół, które też pojawiały  

się na poszczególnych Komisji Edukacji w poprzednich miesiącach.  

Co roku wszystkie nasze zmiany obwodów są konsultowane nie tylko  

z dyrektorami szkół ale również przedstawicieli rad rodziców, którzy również  

w tych spotkaniach chcieli uczestniczyć.  

Wszystkie te zmiany wynikają albo z wniosków samych dyrektorów  

ale też bardzo często z naszej analizy tego jakie są możliwości przyjęcia uczniów 

w kolejnym roczniku.  
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Jedna z większych zmian dotyczy również dzielnicy Krakowiec – Górki 

Zachodnie oraz Stogi, szkoła Podstawowa nr 62, która zgodnie też z naszymi 

założeniami jest potrzebna stopniowa zmiana jej przeznaczenia, uczniowie  

w kolejnych rocznikach będą przejmowani przez szkoły, które funkcjonują  

na Stogach  natomiast Szkoła podstawowa nr 62 zmienia swoje przeznaczenie, 

utworzyliśmy tam punkt przedszkolny – specjalny, otwieramy się też na dzieci 

 o specjalnych potrzebach edukacyjnych w tym miejscu. 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

OPINIA KOMISJI: 

 

Komisja po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały  

oraz wysłuchaniu informacji i wyjaśnień złożonych  

przez Przedstawiciela Prezydenta Miasta Gdańska, 7 głosami „za”, jednogłośnie 

– pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

 

PUNKT 7 

Przedstawienie informacji na temat sygnałów dotyczących współpracy Dyrekcji 

Szkoły, Samorządu Uczniowskiego oraz Rady Rodziców 

 przy IX Liceum Ogólnokształcącym w Gdańsku. 

Pan Krystian Kłos Członek Komisji 

Jako radny oraz członek Komisji Edukacji jestem zaniepokojony co się  

w tej sprawie dzieje. 

 

Pan Andrzej Kowalczys Przewodniczący Komisji 

Mam propozycję aby teraz Pani Dyrektor zabrała głos, bo może w swojej 

wypowiedzi będą zawarte ewentualne odpowiedzi na pytania, które byśmy zadali 

lub nie.   

 

Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

W maju ubiegłego roku rozpoczęła się trudna dla nas sytuacja ponieważ podczas 

matur jeden z uczniów  drugiej klasy popełnił skuteczną próbę samobójczą.  

W tym samym czasie, bo działo się to w przeciągu dwóch – trzech dni, 

otrzymaliśmy od rodzica bardzo dokładne informacje na temat handlu 

narkotykami w toaletach, który odbywał się podczas lekcji. Uczniowie umawiali 

się o konkretnej godzinie w toaletach i sprzedawane były różne środki odurzające. 
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Oczywiście natychmiast musiałam podjąć działania mimo iż trwały matury  

i wiele czynności w tym czasie nadal musiałam wykonywać, m.in. musiałam 

zabezpieczyć uczniów pod kątem psychologicznej pomocy i również rodziców. 

Dodam tylko, że tydzień później była kolejna próba samobójcza ale udało nam 

się w porę zareagować i uczeń został od reanimowany.  

W wyniku już toczonych czynności przez policję, ponieważ całość informacji 

została przekazana i do Miasta i Kuratorium Oświaty, toczyły się i toczą  

do dnia dzisiejszego postępowania wobec uczniów. Te informacje  

które otrzymaliśmy, otrzymaliśmy bezpośrednio od rodzica, a później również 

potwierdzili to uczniowie którzy mieli styczność z kupowaniem.  

Do dnia dzisiejszego nie mam informacji, ani sąd ani policja nie może udostępnić 

mi informacji o toczących się dalej postępowaniach. Na ten moment mogę 

Państwu przekazać jedynie informacje, że dwójka z tych dzieci została 

ubezwłasnowolniona ze względu na trudną ich sytuację uzależnienia i przebywają 

w ośrodkach, natomiast pozostali nadal są uczniami naszej szkoły. Ja od razu też 

państwu przekazuję informację, że my osobiście „ za rękę” takich uczniów  

nie złapaliśmy natomiast w wyniku postepowań, te informacje bardzo dokładne 

przekazywane były rodzicom tych uczniów. Były to na tyle poważne sytuacje,  

że musiałam w tym momencie podjąć bardzo szybkie decyzje, które ograniczały 

dostęp i wychodzenie samowolne uczniów do toalet. Nauczyciele byli 

informowani o fakcie ale bez wskazywania ponieważ nie wolno mi było tego 

robić, bez wskazywania, którzy są to uczniowie których dotyczy sytuacja. Z tymi 

rodzicami i uczniami odbyły się spotkania do tego również jeszcze z policją i moją 

osobą odbyły się również spotkania z uczniami, o których w tym momencie  

w wyniku tej korespondencji przekazali nam rodzice osób bardzo poważnie 

uzależnionych od marihuany, które też podjęły leczenie. Mam informację,  

że większość z tych uczniów podjęła leczenie natomiast to nie jest pełna wiedza 

jaką ja dysponuję.  

Osoba która popełniła samobójstwo, nie wypłynęła wśród osób, o których  

ja już posiadałam wiedzę, bo to działo się dokładnie w tym samym czasie. 

Podjęłam szereg działań mój upór doprowadził do tego, że były oprócz 

profilaktyki, które mieliśmy już w szkole, to postarała się żeby takie zajęcia, 

szczególnie w tych klasach gdzie miałam informację o zagrożeniu  

już przeprowadzić.  

Od maja atakowana jestem z bardzo różnych stron przede wszystkim od maja  

do sierpnia,  musiałam tłumaczyć się z podejmowanych przeze mnie działań. 
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W porozumieniu z jednym z rodziców ponieważ mieli problem z uczennicą także 

zaangażowaną w narkotyki, nie chciałam brać udziału i nie współpracowałam  

z ośrodkami. Na prośbę rodziców uczennica nie przebywała z innymi uczniami, 

rodzice uzyskali możliwość osadzenia tej osoby w odpowiednim ośrodku 

ponieważ wiedziała, że będzie tutaj bardzo mocno kontrolowana. 

Mamy uczniów którzy są uzależnieni od różnych środków. 

Ataki które były na moją osobę i są od maja, nie są też dla mnie proste ponieważ 

z jednej strony rozliczana jestem z podejmowanych działań, musiałam również 

dbać o to żeby nie zakłócić matur. Na pierwszym zebraniu z rodzicami 

informowałam nie ukrywając że jest problem, że taki problem nas dotknął, 

uczulałam również wtedy rodziców na co mają zwracać uwagę. Informowałam, 

iż w związku z dalej takimi sytuacjami i toczącymi się sprawami tych uczniów, 

takie zarządzenie jest.  

Nauczyciel ma odpowiedzialność za ucznia od momentu jego wejścia do szkoły, 

na korytarzach odbywają się dyżury, a w momencie kiedy nauczyciel decyduje 

wypuścić ucznia do toalety, bierze również za niego pełną odpowiedzialność  

i zadbałam o  to aby nauczyciele mieli odpowiednie szkolenia w tym względzie. 

Prosiłam rodziców aby włączyli się do wypracowywania innych przestrzeni, 

innych możliwości wtedy kiedy zgłaszają taką chęć i też widzą inne możliwości, 

to jestem absolutnie otwarta na to. Obiecałam że w tym zorganizuję spotkanie 

tych osób, które mają jakieś propozycje z Radą Pedagogiczną aby również mogła 

je zaakceptować lub powiedzieć, że nie widzą aby było to dobre rozwiązanie. 

We wrześniu podczas spotkania rady Rodziców byłam obecna, Przewodniczący  

i Wiceprzewodniczący byli u mnie przed radą w gabinecie, informowałam  

że będę do końca i że jeżeli mają potrzebę porozmawiania, to jestem na to gotowa. 

To się nie zadziało. W październiku była również ta sama sytuacja natomiast 

uczniowie rozmawiali o tym na samorządzie i mają do tego osoby, które sami 

wybrali czyli nauczyciela, który jest ich opiekunem, mają również Rzecznika 

Praw Uczniów i takie dyskusje były. 

Odpowiedzialność nauczycieli jest niezwykle  duża w tym względzie.  

To co ukazało się w mediach, że jakiś uczeń został odarty z godności lub musiał 

się tłumaczyć, żadna skarga rodzica do dnia dzisiejszego z tego tytułu  

nie wpłynęła i jest to dla mnie zastanawiające, że pojawiają się w prasie takie 

informacje natomiast żaden z tych w obronie swojego dziecka nie zgłosił takich 

informacji. 
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Ja dalej współpracowałam z Radą rodziców i Samorządem w listopadzie i cieszę 

się  z inicjatywy Rady Rodziców, doszło do spotkania mojego z samorządem  

i Przewodniczącym Rady Rodziców gdzie uczniowie mieli  możliwość 

zapoznania ze skalą i ilością osób, na które my musimy jako szkoła bardzo 

zwracać uwagę ze względu na wiedze i stan zdrowotny jaki posiadamy na temat 

tych uczniów. Na tym spotkaniu uczniowie przekazali mi, że tak naprawdę 

zawiniła komunikacja i ja się z tym zgadzam, bo ta komunikacja i przekazanie 

informacji we właściwy i rozsądny sposób była po stronie nauczycieli  

i wychowawców i nie wszyscy zrobili. Ustaliliśmy również, że jeżeli będą  

jakiekolwiek informacje, zarządzenia które będą bezpośrednio ich dotyczyły,  

to ja będę z nimi rozmawiać. Ustaliliśmy również, że wtedy oni wesprą mnie  

w komunikacji w przekazywaniu tego uczniom, czy oni się też tym zajmą. W dniu 

17 listopada miło miejsce też spotkanie z przewodniczącym Rady Rodziców  

i wypracowaliśmy wspólnie wtedy aneks, który został również dołączony i wszedł 

w życie. Trudno jest mi w tym momencie powiedzieć, że ja nie miałam żadnej 

woli współpracy, czy też nie współpracowałam. Kiedy usłyszałam od Rady 

Rodziców że żąda ode mnie całkowitego zniesienia tego i wiedziałam z czym  

to się wiąże i stąd też wypracowanie tej rzeczy natomiast wcześniej nie było próby 

rozmowy Rady Rodziców ze mną, czy mają jakiekolwiek inne pomysły,  

jak w tym momencie zabezpieczyć i uczniów i nauczycieli ponieważ oni mają  

tą odpowiedzialność. Jest to trudna sytuacja dla wszystkich placówek w Gdańsku, 

nie jestem jedyną szkołą która w tym momencie ma obostrzenia  

co do wychodzenia do toalet.  

Poprosiłam w grudniu o spotkanie z Radą Rodziców, wyznaczono datę spotkania 

na 9 stycznia br. i tego samego dnia Rada Rodziców odwołała bez podania 

przyczyny  to spotkanie, natychmiast napisałam  pismo z prośbą o wyznaczenie 

kolejnego spotkania, powołując się również na zapisy w statucie, gdzie  jest punkt 

który mów o tym, że staramy rozwiązywać się sytuacje i sprawy na terenie 

placówki między organami w formie mediacji, a jeżeli mediacje naszej sprawy 

nie przynoszą rezultatu, to sięgamy w tym momencie również do mediatora 

zewnętrznego. Z tego też Rada nie chciała w tym momencie skorzystać,  

bo taki był też ten cel spotkania i przede wszystkim informowałam że my wszyscy 

mamy działać dla dobra dzieci, mamy się wspierać i ze sobą współpracować  

i takie jest zadanie Rady Rodziców. W ostatnich dniach miałam kilka spotkań  

z uczniami Samorządu, którzy do mnie przychodzili, rozmawialiśmy  o sytuacji, 

o niesprawiedliwych informacjach, kto zgłosił to do mediów i że jest to trudna  

w tym momencie sytuacja i staramy się zrobić tak, żeby to wszystko ukrócić. 
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Z Samorządem Uczniowskim ustaliliśmy, że będzie dyskusja na temat uchylenia 

jednego punku - czwartego, przy czym uczniowie zastanawiają się czy jest to cały 

punkt do uchylenia np. z wychodzeniem do toalet całą klasą ale to było 

podyktowane lekcjami wychowania fizycznego gdzie niestety tu jest  

ta utrudniona sytuacja ale też nauczyciel dzięki temu miał też inne narzędzie  

czyli mógł zadzwonić w odpowiednie miejsce i ktoś z nas by podszedł. Jutro 

odbędzie się spotkanie na prośbę Samorządu z Radą Pedagogiczną i  będą  

na te tematy dyskutować.   

Uczniowie chcieliby wprowadzić punkt: Wprowadzenie nowej procedury 

kontrolowania bezpieczeństwa uczniów w czasie wychodzenia do toalet, 

nauczyciel kontroluje drogę ucznia do toalety, obserwując go przez szybę drzwi 

sali lekcyjnej przy otwartych drzwiach. Ze strony Rady Rodziców nie było 

żadnych propozycji rozwiązań. 

 

Pan Krystian Kłos Członek Komisji 

Ze swojej strony mogę powiedzieć, że nie jest to łatwa sytuacja, rozumiem 

intencje podjętych działań ale nie do końca jestem chyba przekonany do sposobu 

w jaki te intencje zostały zrealizowane. W obu zarządzeniach, na które Pani  

się powołuje, na podstawę prawną, mówi Pani o artykule 6  Karty nauczyciela, 

czy to jest jedyny artykuł  czy jedyna podstawa prawna, na którą Pani  

się powołuje, czy ma Pani jakieś inne dodatkowe które w tym dokumencie  

nie zostały ujęte? 

 

Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

Nie jestem  w stanie przytoczyć panu innego, nie mam takiej informacji,  przede 

wszystkim obowiązkiem nauczyciela jest pełnienie bezpieczeństwa  

i z tego nauczyciel jest rozliczany. 

 

Pan Krystian Kłos Członek Komisji 

Zarządzenie zostało zredagowane tak, że z pozoru adresowane jest do nauczycieli 

ale wpływa ono na wolność uczniów, czy jest jakiś przepis który Pani sobie 

przypomina, który daje możliwość ograniczenia w jakiś sposób załatwiania 

potrzeb fizjologicznych uczniów którzy są w szkole?    
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Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

To nie jest tak, że zakazujemy uczniom wychodzenia do toalet, uczniowie mogą 

wychodzić do toalet, nigdy też z mojej strony nie padła informacja, że muszą  

się tłumaczyć z tego względu. Jest procedura w jaki sposób może nauczyciel  

to zrobić zdejmując z siebie tą część bezpieczeństwa, bo nie jest w stanie  

w tym momencie go pełnić ale również to on decyduje i decyduje czy podejmuje 

to ryzyko czy nie podejmuje i tak jest w tych zarządzeniach.    

 

Pan Krystian Kłos Członek Komisji 

Mam jeszcze informacje, że to zarządzenie nie dotyczy uczniów, którzy mają 

zaświadczenie lekarskie, na jakiej podstawie szkoła zbiera tak wrażliwe 

informacje, czy tego typu decyzje były analizowane pod względem RODO,  

bo nie jestem przekonany czy nie jest to wykraczanie poza przepisy?   

 

Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

Nie jest wykraczaniem poza te przepisy, tak samo jak rodzice informują nas  

o innych schorzeniach, które dzieci posiadają. Musimy posiadać informacje  

ale oczywiście tutaj jest dowolność rodzica, on ma prawo nam to dostarczyć  

ale nie musi. Możemy takie dane gromadzić i przetwarzać. 

 

Pan Krystian Kłos Członek Komisji 

Poproszę o przekazanie do komisji podstawy prawnej czy ewentualnie opinii,  

która upoważnia Panią Dyrektor, która reprezentuje szkołę do gromadzenia  

i przetwarzania tego typu danych. Mam wątpliwość co do wskazywania takiego 

zaświadczenia do tych celów, o których mówi zarządzenie.  

 

Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

Dobrze, nie są to jedyne dane jakie posiadam, są to wszelkie orzeczenia.   

 

Pan Krystian Kłos Członek Komisji 

Czy w okresie od wydania zarządzenia  trafiały do pani jakieś skargi od rodziców 

co do jego treści i do zasad jakie zostały wprowadzone?  

 

Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

Nie trafiła żadna skarga, nie trafiła również odnośnie sytuacji opisywanych  

w mediach.    
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Pan Krystian Kłos Członek Komisji 

Chcę podkreślić, że taka skarga wpłynęła do Rady Miasta Gdańska odnośnie  

tego zarządzenia, Komisja skarg Wniosków i Petycji, która upoważniona  

jest do tego tytułu, będzie tą skargę rozpatrywać.   

 

Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

Jestem zdziwiona tym faktem, że w momencie kiedy zadziały się jakieś sytuacje, 

które uwłaczały godności ucznia, to rodzic nie poinformował. Docierają do mnie 

jedynie fakty, że Państwo nie zgadzają się z tym zarządzeniem ale nie pokazują 

żadnych innych rozwiązań ani też, że wydarzyło się coś co naruszyło godność 

ucznia. 

 

Pan Krystian Kłos Członek Komisji 

Rozumiem, że podtrzymuje Pani swoje stanowisko i  nie planuje Pani wycofać 

się z tego zarządzenia, które było przez Panią wydane?  

 

Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

To będzie również decyzją Rady Pedagogicznej ponieważ Rada podejmie  

taką decyzję, to wtedy będziemy zmieniali tą procedurę.  

 

Pan Krystian Kłos Członek Komisji 

W mojej ocenie zarządzenie Pani Dyrektor jest trochę za daleko idące, jeśli chodzi 

o swobody obywatelskie uczniów. 

 

Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

Jestem gotowa na przyjęcie informacji od Państwa i wsparcie szkoły w szukaniu 

innych rozwiązań.  

 

Pan Krystian Kłos Członek Komisji 

Mam pytanie do Pana Dyrektora Grzegorza Krygera. Pani Dyrektor wspomniała, 

że w innych placówkach  stosowane są podobne rozwiązania, czy mają Państwo 

wiedzę czy faktycznie są w stanie potwierdzić te informacje  

oraz czy to zarządzenie mieści się w granicach prawa i kompetencji Pani 

Dyrektor? 
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Pani Monika  Chabior Zastępczyni Prezydenta ds. Rozwoju Społecznego  

i Równego Traktowania 

Z jednej strony niepokój to jedno, nasze działania muszą być bardzo trzymające 

się prawa i reguł jakie obowiązują w oświacie i tego się właśnie trzymamy 

również w kontekście czy to rozmów z Panią Dyrektor, z Radą Rodziców  

czy rozmów inicjowanych przez Samorząd Szkolny, bo takie rozmowy miały 

miejsce. 

 

Grzegorz Kryger Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego Urzędu 

Miejskiego w Gdańsku 

Nie mamy wiedzy na temat tego, w jakiejkolwiek szkole w tak drastyczny sposób 

regulowano kwestie związane z wychodzeniem uczniów do toalet. Wszelkie inne 

kwestie, które są zgłaszane do nas przez Radę Rodziców nie tylko te, które 

pojawiały się medialnie są w tej chwili przez nas bardzo mocno analizowane  

i jesteśmy też w kontakcie z Panią Dyrektor, żadnych wniosków nie podejmujemy 

do czasu zakończenia działań kontrolnych. Działania kontrolne, które odbywają 

się w tej chwili w placówce odnoszą się właśnie do kwestii zgłaszanych dzisiaj 

podczas tego spotkania również, czyli współpracy Dyrektora placówki w innymi 

organami, w tym Radą Rodziców, Samorządem Uczniowskim. Jesteśmy  

też w stałym kontakcie z przedstawicielem Rady Rodziców, to też dzisiaj zostało 

powiedziane o tej sprawie, która toczy się prze Komisją Skarg, wspólnie 

złożyliśmy wniosek o wydłużenie czasu na rozpatrzenie tej sprawy, ze względu 

na jej skomplikowany charakter.  To samo dotyczy również kwestii związanej  

z BHP, również jesteśmy w kontakcie z Panią Dyrektor wyjaśniamy działania, 

które zostały podjęte przez Panią Dyrektor. Wszelkie wnioski będą 

wypracowywane po zakończeniu działań kontrolnych.    

 

Pan Krystian Kłos Członek Komisji 

Czy to zarządzenie mieści się w granicach prawa i kompetencji Pani Dyrektor? 

 

Pan Grzegorz Kryger Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Urzędu Miejskiego w Gdańsku 

Jest to również analizowane w tej chwili i to jest odpowiedź, którą będziemy 

przygotowywać dla Komisji Skarg a więc również dla Państwa Radnych. 
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Pan Wojciech Błaszkowski Członek Komisji 

Działania były rzeczywiście radykalne, podjęte przez Panią Dyrektor natomiast 

my musimy sobie zadać pytanie czy wobec tego co się działo w szkole,  

prób samobójczych, handlem narkotykami, czy czasem nie warto ograniczyć  

na jakiś czas swobody uczniów na rzecz tego co najważniejsze czyli na rzecz 

bezpieczeństwa? i też można zadać sobie pytanie co by było gdyby wobec  

tych tragicznych sytuacji, które miały miejsce i wobec trudnej sytuacji,  

w której znalazła się szkoła tych działań nie byłoby? Co by było gdyby  

te działania radykalne nie zostały podjęte? W szkole  bardzo często trudno  

jest pogodzić swobodę i bezpieczeństwo. 

Czy rzeczywiście to co jest podjęte, mieści się w granicach prawa? Jeśli nie,  

to pewnie trzeba byłoby to zweryfikować ale też cieszę się, że Pani Dyrektor 

zadeklarowała dyskusję z Radą Pedagogiczną, być może Rada też coś wniesie  

do tej dyskusji, jakieś postulaty. Na pewno potrzebna jest też mediacja.   

Bardzo ważne jest zbadanie na ile te działania mieszczą się w przepisach prawa. 

 

Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

W dniu 30 sierpnia skończyła się kontrola szkoły gdzie Kuratorium Oświaty  

gdzie jednym z punktów była kwestia toalet i szkoła nie otrzymała zaleceń. 

 

Pan Andrzej Kowalczys Przewodniczący Komisji 

Czy Pani ma w planie zintensyfikować jakoś działania profilaktyczne  

i czy jest Pani w kontakcie z Gdańskim Centrum Zdrowia i Profilaktyki 

Uzależnień? 

 

Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

Już w maju i czerwcu odbyły się z Gdańskim Centrum Profilaktyki i Uzależnień 

w tych bardzo zagrożonych klasach działania profilaktyczne i one trwają cały 

czas. Weszliśmy w szereg programów tych, które są dostępne, oferują darmowy 

dostęp do tego typu rzeczy natomiast nie ukrywam, że ilość dostępnych rzeczy 

jest bardzo nikła. Bardzo częste działania i częste  wykonują panie i psycholog  

i cieszę się, że są dwie  panie psycholog i teraz jeszcze pedagoga specjalnego, 

którzy przeprowadzają z uczniami warsztaty profilaktyczne. 
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Pan Andrzej Kowalczys Przewodniczący Komisji 

Moim zdaniem może się to okazać niewystarczające, czy  ma Pani w planie  

się posiłkować specjalistami? 

 

Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

Cały czas szukam i cały czas jeżeli jest tylko taka możliwość i są programy 

nieodpłatne, to bierzemy w nich udział. Możliwości jakie mamy i dostępność  

jest niewielka. 

 

Pan Piotr Gierszewski Wiceprzewodniczący Komisji  

My jako Komisja Edukacji nie mając żadnych uprawnień, nawet kontrolnych, 

wypytujemy się w trosce o to, co się stało. To co się stało w przestrzeni publicznej 

jest bardzo niepokojące. Jest pięć instytucji, które są do tego prawnie 

przygotowane i prawnie umocowane do tego żeby wydawać jakąkolwiek ocenę, 

czy poczynania Pani są zgodne z prawem czy nie. 

Jestem przeciwny, zeny na posiedzeniu Komisji Edukacji o tego typu kwestie 

szczegółowo wypytywać, bo i tak wniosek będzie miał niewielkie znaczenie  

dla organów, które są do tego ustawowo proszone do wyjaśnień tego typu spraw. 

Z Panem Radnym Przemysławem Malakiem w ubiegłym tygodniu napisaliśmy 

interpelację  zadaliśmy  zapytania  do Pani Prezydent w tej sprawie i jest prośba 

aby rzetelnie odpowiedzieć na naszą interpelację. 

Sytuacja która się wydarzyła, wydarzyć się nie powinna. Czy wiedząc teraz  

co się wydarzyło, jakie konsekwencje przyniosły te zarządzenia, która Pani 

między innymi wydała, czy zrobiłaby to Pani jeszcze raz? czy rzeczywiście 

można było tego wszystkiego uniknąć? 

 

Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

W maju i  gdy wydarzyły się te sytuacje, to moim obowiązkiem  

jest zabezpieczenie uczniów. 

 

Pan Piotr Gierszewski Wiceprzewodniczący Komisji 

Zacytowała Pani jeden z punktów, który jest podstawą do komisji dyscyplinarnej, 

jeżeli ktoś tego punktu nie przestrzega.  
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Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

Jest to okres matur, wytężonej pracy dyrektora i  wszystkich nauczycieli, musimy 

pełnić bezpieczeństwo, jeżeli  otrzymałam  informacje, że uczniowie umawiają  

się w toaletach  z wagami, odmierzają, ważą itd. to wypuszczanie  

w tym momencie ucznia bez nadzoru, kontroli wiązało się z bardzo dużym 

ryzykiem. Nie widziałam innej możliwości niż w tym momencie wejście z taką 

kontrolą żeby ten proceder nie miał miejsca również w tym czasie złożyłam 

zawiadomienia do odpowiednich organów, tez byłam zobowiązana  

do przestrzegania tajemnicy, nie mogłam zrobić stygmatyzacji uczniów. 

 

Pan Piotr Gierszewski Wiceprzewodniczący Komisji 

W przestrzeni nie ma ani jednego obrońcy, nie ma rodziców którzy bronią,  

nie ma nauczycieli którzy bronią, nie ma organu prowadzącego ani nadzoru 

pedagogicznego, który by stwierdzał  nawet w sposób lakoniczny.   

 

 

Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

Miałam  kontrolę z tego tytułu i wyszła bez zaleceń, Kuratorium Oświaty  

nie dopatrzyło się niezgodności. 

Będę występowała do Urzędu Miejskiego o dodatkowe etaty, pań sprzątających, 

które w tym momencie będą sprzątały też toalety podczas lekcji i korytarze  

i będą może w tym momencie wspomóc nas w monitorowaniu więc pracujemy 

nad bardzo rożnymi rozwiązaniami. 

 

Pan Andrzej Kowalczys Przewodniczący Komisji 

Jeśli w tej sprawie będzie taka potrzeba, to natychmiast zwołam posiedzenie 

komisji Edukacji, żebyśmy mogli kontynuować rozmowy. 

 

Pani Barbara Imianowska Członek Komisji   

Uważam że z każdej strony należy zadziałać i ze stronu Miasta, bo za mało  

jest tych programów natomiast mam takie pytanie, jeśli leczymy dzieci,  

czy nie powinniśmy też leczyć dorosłych osób,  bo jestem o tym przekonana.  

Z doświadczenia zawodowego wiem, że w każdej rodzinie jeżeli dziecko sięga  

po alkohol jest jakiś defekt. Nie mamy idealnych rodzin ale czy rodzice  

tych dzieci zostali również skierowani na terapię, bo przyczyna może być różna? 
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Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

My zawsze pracujemy zespołowo, nie wyobrażam sobie że rodzice którzy mają 

dzieci z głęboka depresją, najpierw sami nie zadbają o siebie psychicznie,  

w momencie kiedy musza wspierać dziecko, musza być w terapii po to żeby móc 

wspierać młodego człowieka. Tutaj pojawia się niestety drugi bardzo duży 

problem – dostępności do instytucji, poradni, do wielu rzeczy ponieważ często 

rodzice informują nas np. o bardzo długich terminach oczekiwania na wizytę,  

my w tym momencie zawsze wysyłamy takim rodzicom informację gdzie mogą 

natychmiast się udać, dzwonimy również bo otwierały się nowe ośrodki  

i informujemy rodzica.  

Zawsze też informujemy rodzica, że w momencie kiedy musi oczekiwać  

na tego typu wizytę to może udać się do Centrum Kryzysowego i tam też będzie 

udzielane wsparcie. Absolutnie nie stronię od takich spotkań z rodzicami 

ponieważ bardzo często sama rozmowa z psychologiem nie przynosi takiego 

efektu. 

 

Mieszkaniec 

Według mojego doświadczenia, rodzice nie mają do Pani zaufania,  

jestem też niezwykle  zadziwiony takimi aprobującymi głosami radnych. Czy nie 

uważa Pani że dotarła już do takich granic absurdu, za każe Pani poważnym 

ograniczeniem wolności czyli uzależnia Pani możliwość wyjścia do toalety  

od decyzji nauczyciela, każe pani wszystkich uczniów, narusza Pani ich godność. 

Czy nie ma Pani takiego uczucia, że posunęła się poza wszelkie granice 

cywilizowanego kraju. Osobiście uważam, że popełniła Pani przestępstwo,  

jest to moja prywatna opinia. 

 

Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

Ja muszę dbać o 885 uczniów również bez stygmatyzacji tych uczniów,  

w związku z czym nie można wydać  jakiegokolwiek zarządzenia, które będzie 

obejmowało tylko część społeczności. Jestem bardzo daleka od stygmatyzacji 

uczniów, nie patrzymy na to czy ktoś przyjmuje środki psychotropowe czy dzieją 

się inne rzeczy. My musimy patrzeć na ogół społeczeństwa. 
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Mieszkaniec 

Sytuacja w której cała klasa odprowadza dziewczynę do toalety, Pani zdaniem  

nie uwłacza jej godności?       

 

Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

Nie mam takiej informacji, że taki incydent miał miejsce. Należy się zastanowić 

w jakich okolicznościach to się zadziało. Żebym mogła ocenić w jaki sposób  

to się odbyło, musiałaby wysłuchać nauczyciela. Nie posiadam takiej wiedzy.     

                            

Mieszkaniec 

Ja absolutnie będę podtrzymywał ten postulat, który przekazałem dzisiaj 

dziennikarzom na konferencji prasowej, żeby organ prowadzący niezwłocznie 

zawiesił Panią Dyrektor w obowiązkach. Jestem utwierdzony w przekonaniu,  

że jest to jedyna słuszna decyzja.   

 

Przewodniczący Rady Rodziców Wojciech Widzicki 

Czy nie uważa Pani, że tego typu zakaz, który powoduje że trzeba wstać poprosić 

nauczyciela, opowiedzieć o tym dlaczego chce się wyjść do toalety nie powoduje 

stresu? 

 

Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

Nie wiem skąd Pan posiada takie informacje, że ja kiedykolwiek przekazałam 

nauczycielom taką informację, że uczeń musi się tłumaczyć. Na moich lekcjach 

uczeń gdy potrzebował wyjść do toalety tylko zasygnalizował, że potrzebuje.  

Nie jestem w stanie odpowiedzieć nie posiadając informacji, jak zrobił  

to jakikolwiek nauczyciel. Jeżeli nie posiadam takiej informacji, nie mam 

podstawy rozmowy z takim nauczycielem, czy może należy zmienić u niego 

jakieś podejście zachowania w tej sprawie.  

 

Przewodniczący Rady Rodziców Wojciech Widzicki 

Samo wprowadzenie tych zasad powoduje, jak już sama Pani mówi,  

nie jest w stanie Pani kontrolować tego, który z nauczycieli i jak do tego 

podchodzi. 

Podczas spotkania Rady Rodziców we wrześniu byli rodzice uczniów, którzy 

mają z tym bardzo duży problem.  
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Ja sobie zdaję sprawę, że chroni Pani szkołę czy tą część, która zażywa narkotyki 

i spożywa alkohol itd. tylko tutaj trzeba pamiętać o całej społeczności, że chroniąc 

jednych, powoduje Pani stres i to przed czym próbuje Pani chronić próby 

samobójcze, wejście w ten proces i tak naprawdę to jest dla nas nie do przyjęcia 

oraz sposób komunikacji także z nami. To jest po prostu łamanie prawa.   

 

 

Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

Chciałam tylko przekazać również informację, że jeżeli były takie sytuacje  

to również Pan nie zgłosił mi takich sytuacji, bo z całą pewnością z takimi 

rodzicami, tak jak z innymi rodzicami spotkałaby się i porozmawiali byśmy  

na ten temat natomiast zachował Pan te informacje dla siebie, nie przekazując 

dyrektorowi szkoły. Ja też byłam obecna we wrześniu i w październiku i czekałam 

czy Państwo podejdziecie a pan wiedział o tym, żebyśmy mogli porozmawiać, 

byłam do samego końca obecna.    

 

Pan Andrzej Kowalczys Przewodniczący Komisji 

Oboje Państwo jesteście odpowiedzialnymi ludźmi i rozmawiajcie i  wypracujcie 

jakieś wspólne stanowisko. Nie ma dialogu, nie ma wymiany poglądów   

 

Przewodniczący Rady Rodziców Wojciech Widzicki 

Rozmowy były i to nie tylko moje ponieważ spotykaliśmy się z Panią Dyrektor 

całym Prezydium. Cała sytuacja rozpoczęła się kiedy nie byliśmy w stanie dojść 

do porozumienia i zmienić tego podejścia. Skończyło się w momencie kiedy  

tak naprawdę Pani Dyrektor nie chciała zrezygnować ze swojego podejścia.  

Od pewnego momentu rozmawiamy wnioskami o dostęp do informacji 

publicznej, bo inaczej się nie da.   

 

Dyrektor IX Liceum Ogólnokształcącego w Gdańsku 

Nie jest to prawda, że inaczej się nie da ponieważ kiedy Pan złożył wniosek, 

następnego dnia został Pan poproszony do szkoły i od razu miał dokumenty  

do wglądu, a wniosek złoży wtedy kiedy razem ustalaliśmy aneks  

do tego zarządzenia i było to również Pana dziełem i proszę nie mówić,  

że w ten sposób Pan musiał działać.  

Były tylko i wyłącznie Państwa roszczenia, usunięcia tych zarządzeń natomiast  

ja cały czas Państwu pokazywałam i prosiłam o wskazanie innych rozwiązań  

i tego nie otrzymałam. To było tylko jednostronne Państwa żądanie.   
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Pan Andrzej Kowalczys Przewodniczący Komisji 

Chciałby  zaapelować o takie przemyślenia i zmianę tego regulaminu, bo jednak 

ogrom osób twierdzi, że to nie jest dobre rozwiązanie. Apel z mojej strony  

jest o weryfikację tych punktów.  

 

PUNKT 8 

Przedstawienie informacji dotyczącej sytuacji dzieci z Ukrainy  

w placówkach oświatowych w Gdańsku. 

Pan Grzegorz Kryger Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Urzędu Miejskiego w Gdańsku 

Nie zmieniły się dane liczbowe w stosunku do stycznia, mamy przesunięcia kilku 

uczniów. 

To co obecnie jest dla nas istotne, to przygotowujemy się do czekającej  

nas rekrutacji. Staramy się aby materiały, które są dostępne dla uczniów, 

rodziców były przygotowywane w obu  językach aby grupa uczniów z Ukrainy 

miała pełne możliwości. W tym roku w ósmych klasach mamy większą liczbę 

uczniów z Ukrainy, którzy najprawdopodobniej będą rekrutowali się do szkół 

średnich. W tym roku mamy około 400 uczniów. 

Realizowane są również różnego  rodzaju działania przy wsparciu zewnętrznym 

– zajęcia dla dzieci z Ukrainy.      

 

PUNKT 9 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska  

za okres od 1 stycznia  do 31 grudnia 2022 roku. 

Pan Andrzej Kowalczys Przewodniczący Komisji 

Przedstawił członkom Komisji sprawozdanie, które radni otrzymali wcześniej 

drogą elektroniczną:  

 

 

 

 

 

 

Sprawozdanie 

z działalności Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

za okres od 1 stycznia 2022 roku do 31 grudnia 2022roku 
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I. Skład osobowy Komisji Edukacji i zakres działania.  
 

Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska została powołana na mocy Uchwały 

 Nr II/4/18 Rady Miasta Gdańska z dnia 22 listopada 2018 roku  

w sprawie powołania składów osobowych Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji oraz stałych Komisji Rady Miasta Gdańska.  

Komisja Edukacji Rady Miasta Gdańska obradowała w następującym składzie:  

1. Andrzej Kowalczys – Przewodniczący Komisji  

2. Piotr Gierszewski – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Krystian Kłos –  Członek Komisji  

4. Beata Jankowiak –  Członek komisji  

5. Przemysław Malak – Członek Komisji  

6. Barbara Imianowska  – Członek Komisji  

7. Wojciech Błaszkowski – Członek Komisji  

 

 

 

 

 

Zakres działania Komisji określony został w Uchwale Nr II/3/118 Rady Miasta 

Gdańska z dnia 22 listopada 2018 roku w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, 

Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji oraz stałych Komisji Rady Miasta 

Gdańska i ustalenia zakresu ich działania i obejmuje m.in.  

1. Politykę w zakresie funkcjonowania samorządowych przedszkoli, szkół  

i placówek.  

2. Pomoc w organizacji szkół z uwzględnieniem ich bazy lokalnej.  

3.Współpracę w zakresie realizacji zadań edukacyjnych ze szkołami wyższymi, 

instytucjami rynku pracy i organizacjami społeczno - politycznymi 

zainteresowanymi problemami edukacji.  

4. Rozpatrywanie i opiniowanie zadań z zakresu remontów i inwestycji  

w przedszkolach, szkołach i placówkach.  
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II. Ilość posiedzeń i podejmowana tematyka.  

W okresie sprawozdawczym odbyło się 12 posiedzeń komisji, posiedzenia 

odbywały się z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość  

( zdalny tryb obradowania) lub stacjonarnie. 

Podejmowane były m.in. następujące tematy:  

- Informacje dotyczące sytuacji w placówkach oświatowych w Gdańsku  

w związku z COVID – 19.  

- Funkcjonowanie obiektów sportowych przy placówkach oświatowych  

w Gdańsku  

- Informacje dotyczące  sytuacji dzieci z Ukrainy w placówkach oświatowych   

w Gdańsku.  

III.Ilość podjętych opinii  

Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała 72 projekty uchwał Rady Miasta Gdańska  

z zakresu jej działania.  

 

IV. Ilość podjętych wniosków.  

Komisja w okresie sprawozdawczym wystąpiła z następującymi wnioskami:  

1. Uwzględnienie w budżecie Miasta Gdańska  na rok 2023 środków 

finansowych na budowę boiska  przy Zespole Szkół Samochodowych 

znajdujących się przy ulicy Elbląskiej w Gdańsku. 

2. Komisja Edukacji wnioskuje o włączenie do budżetu Miasta Gdańska   

na rok 2023 środków finansowych  na przeprowadzenie remontu 

pomieszczeń  w budynku Przedszkola nr 2 znajdującego  

się przy ulicy Malczewskiego 3 w Gdańsku.     

 

Komisja Edukacji wystosowała również pismo do Prezydent Miasta Gdańska  

o następującej treści: 

Komisja Edukacji popiera podjęcie działań związanych z włączeniem uczniów  

zamieszkujących  internaty przy gdańskich szkołach  

do możliwości skorzystania z Karty Mieszkańca, na podstawie zaświadczenia  

o zamieszkaniu w internacie.     

 

 

3. Komisja Edukacji wnioskuje o włączenie do budżetu Miasta Gdańska   

na rok 2023 środków finansowych  na przeprowadzenie remontu 

pomieszczeń  w budynku Przedszkola nr 2 znajdującego  

się przy ulicy Malczewskiego 3 w Gdańsku.     

Komisja Edukacji wystosowała również pismo do Prezydent Miasta Gdańska  

o następującej treści: 

Komisja Edukacji popiera podjęcie działań związanych z włączeniem uczniów  

zamieszkujących  internaty przy gdańskich szkołach do możliwości skorzystania 

z Karty Mieszkańca, na podstawie zaświadczenia o zamieszkaniu w internacie.    

V. Frekwencja. 
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Lp. Imię i nazwisko Obecność 

na ilość posiedzeń 

Frekwencja 

w % 

1. Andrzej Kowalczys  

– Przewodniczący 

12/12 100% 

2. Piotr Gierszewski  

- Wiceprzewodniczący  

12/12 100% 

3.  Barbara Imianowska 12/12 100% 

4. Wojciech Błaszkowski 12/12 100% 

5. Beata Jankowiak 12/12 100% 

6. Krystian Kłos 12/12 100% 

7. Przemysław Malak 12/12 100% 

 

Frekwencja wyniosła 100% 

VI. Współpraca 

Komisja rozpatrując sprawy będące przedmiotem obrad komisji zapraszała: 

- Zastępców Prezydenta Miasta Gdańska 

- Przedstawicieli Wydziału Rozwoju Społecznego Urzędu Miejskiego  

w Gdańsku 

- Przedstawicieli Wydziałów Urzędu Miejskiego w Gdańsku 

- Przedstawicieli Komisji Międzyzakładowej Pracowników Oświaty  

i Wychowania    NSZZ „Solidarność” 

- Przedstawicieli Związku Nauczycielstwa Polskiego w Gdańsku 

- Dyrektorów szkół oraz osoby bezpośrednio zainteresowane treścią 

podejmowanych tematów. 

Komisja  7 głosami  „za” jednogłośnie przyjęła sprawozdanie  z działalności 

Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska  za okres od 1 stycznia  do 31 grudnia 

2022 roku. 

 

PUNKT 10 

Przyjęcie planu pracy Komisji na rok 2023. 

Pan Andrzej Kowalczys Przewodniczący Komisji 

Przedstawił członkom Komisji plan pracy komisji na rok 2023. 
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Terminarz posiedzeń oraz plan pracy na rok 2023 

Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska 

 

Data 

posiedzenia 

Godzina Sala Tematy 

08 lutego 15.00 zdalne 

 

1. Opiniowanie projektów 

uchwał RMG 

skierowanych do komisji. 

2. Przyjęcie sprawozdania  

z działalności komisji  

za okres od 1 stycznia  

do 31 grudnia 2022r. 

3. Przyjęcie planu pracy 

komisji na 2023 rok. 

4. Sprawy bieżące, wolne 

wnioski, korespondencja. 

 

22 marca  16.00 zdalne 

lub 003 

1. Opiniowanie projektów 

uchwał RMG 

skierowanych  

do Komisji. 

2. Sprawy bieżące, wolne 

wnioski, korespondencja. 

19 kwietnia 16.00 zdalne 

lub 003 

1. Opiniowanie projektów 

uchwał RMG 

skierowanych do Komisji. 

2. Sprawy bieżące, wolne 

wnioski, korespondencja. 

17 maja  16.00 zdalne 

lub 003 

1. Opiniowanie projektów 

uchwał RMG  

2. Sprawy bieżące, wolne 

wnioski,korespondencja. 

3. Rekrutacja do szkół średnich 

na rok szkolny 2023/2024. 

14 czerwca  16.00 zdalne 

lub 003 

1.Opiniowanie projektów          

uchwał RMG skierowanych  

do Komisji. 

2.Sprawy bieżące, wolne       

wnioski, korespondencja. 

05 lipca * 

w razie sesji 

6 lipca 

16.00 zdalne 

lub 003 

1.Opiniowanie projektów 

uchwał RMG skierowanych  

do Komisji. 

2.Sprawy bieżące, wolne 

wnioski, korespondencja. 

30 sierpnia  16.00 zdalne 

lub 003 

1. Opiniowanie projektów 

uchwał RMG 

skierowanych do Komisji. 

2. Sprawy bieżące, wolne 

wnioski, korespondencja. 
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3. Wnioski Komisji Edukacji 

RMG do projektu budżetu 

Miasta Gdańska  na rok 

2024. 

 

20 września  16.00 zdalne 

lub 003 

1. Wnioski Komisji Edukacji 

RMG do projektu budżetu 

Miasta Gdańska  na rok 

2024. 

2. Opiniowanie projektów 

uchwał RMG 

skierowanych do Komisji. 

1. Sprawy bieżące, wolne 

wnioski, korespondencja. 

18 

października  

16.00 zdalne 

lub 003 

1. Opiniowanie projektów 

uchwał RMG skierowanych 

do Komisji. 

2. Sprawy bieżące, wolne 

wnioski, korespondencja. 

3. Coroczny raport o stanie 

realizacji zadań oświatowych. 

22 listopada 16.00 zdalne 

lub 003 

1. Opiniowanie projektów uchwał 

RMG skierowanych do Komisji. 

2. Sprawy bieżące, wolne wnioski, 

korespondencja. 

13 grudnia  16.00 zdalne 

lub 003 

1.Opiniowanie projektów uchwał 

RMG skierowanych do Komisji. 

2.Sprawy bieżące, wolne wnioski, 

korespondencja. 

 

* w razie konieczności 

Przewodniczący Komisji może zwołać w razie konieczności dodatkowe 

posiedzenie Komisji. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego planu pracy. 

Komisja 7 głosami „za” jednogłośnie przyjęła  plan pracy komisji  

na  2023 rok. 

 

          PUNKT 11 

          Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

Komisja Edukacji na posiedzeniu w dniu 8 lutego podjęła uchwałę  

o następującej treści: 
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Uchwała Nr 1/2023 

Komisji  Edukacji Rady Miasta Gdańska  

z dnia 8 lutego 2023 roku  

w sprawie ustalenia zdalnego trybu obradowania   

  

Na podstawie art. 15 zzx ust. 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych 

rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 

kryzysowych (Dz. U. z 2021 r. poz. 2095, ze zm.) uchwala się, co następuje:  

 §1. Komisja Edukacji postanawia obradować w trybie zdalnym,  

z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość w dniu 22 marca 

2023 roku, w okresie obowiązywania stanu zagrożenia epidemicznego albo stanu 

epidemii.   

§ 2. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

Powyższa uchwała została przyjęta 7 głosami „za” – jednogłośnie. 

Nie było więcej spraw wniesionych, wolnych wniosków, korespondencji. 

Przewodniczący Pan Andrzej Kowalczys podziękował za uczestnictwo  

w  posiedzeniu komisji i zamknął obrady. 

 

 

Przewodniczący 

Komisji Edukacji 

 

/-/ Andrzej Kowalczys 

 
 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

Irena Dondziak 

Biuro Rady Miasta Gdańska  
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